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Impreza Miasta 
wsparła WOŚP

i

Projektowanie, sprzedarz, montaż

♦ instalacji solarnych
♦ pomp ciepła
♦. kominków z płaszczem 

wodnym
♦ ekologicznych instalacji 

z odzyskiem ciepła

Internet: 
www.elpeko.pl 
info@elpeko.pl

Telefony:
Tel: 032/414-91-03, Fax. 032/414-91-04, 
tel. mob: 0602-773-562

Co roku przed sztabami WOŚP stoi trudne zadanie polegające 
nie tylko na przeprowadzeniu zbiórki pieniędzy, ale również 
na zorganizowaniu imprez towarzyszących, które bardzo 
trudno poprawnie rozliczać finansowo z uwagi na ograniczenia 
regulaminowe Fundacji Owsiaka.

Chodzi przede wszystkim o 
zakaz organizowania imprez o 
charakterze komercyjnym, za
kaz wypłacania wynagrodzeń 
zespołom itp. Z drugiej strony, 
właśnie chodzi o charytatyw
ny charakter imprezy, więc nie 
może ten fakt dziwić.

W wielu miastach (Raci
bórz w tym względzie nie jest 
odosobniony), głównie w ce
lu obejścia regulaminowych 
ograniczeń organizuje się kon
certy poza oficjalnym sztabem. 
W ubiegłych latach Miasto fi
nansowało koncerty (płacąc 
np. zespołowi Kochankowie 
honorarium w wysokości 4 tys. 
zł), co zgodnie z regulaminem 
sztabu byłoby niedozwolone. Z 
drugiej strony, trudno też roz
strzygać czy został naruszony

przez RCK regulamin Funda
cji WOŚP, w którym czytamy 
o zakazie wykorzystywania 
prawnie zastrzeżonego znaku 
oraz nazwy własnej Fundacji 
WOŚP - często koncerty, na 
których występują zespoły od
płatnie wyraźnie reklamuje się 
jako „Wielką Orkiestrę”.

Przy okazji XVII Finału WO
ŚP „Rzeczpospolita” ujawniła 
stawki za występy wykonaw
ców biorących udział w szczyt
nej akcji. Informację w ostrych 
słowach - Jeżeli jakiś artysta 
bierze wynagrodzenie za wy
stęp na WOŚP, to jest zdemora
lizowanym ch**em niewartym 
podania ręki - skomentował 
Zbigniew Hołdys - były lider 
zespołu Perfect. Powiedział 
też - artysta ofiarowuje swoją

obecność, swój talent i swoje 
piosenki. To buduje jego repu
tację. Tyle, że w Polsce podobno 
jeden zespół zażądał 20 tysię
cy za dojazd z innego miasta. 
Dziś patrzyłem: bilet dla czte
rech osób z Warszawy do Los 
Angeles i z powrotem kosztuje 
właśnie tyle.

dokończenie na str.5
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db kredyt gotówkowy

Kredyt z oprocentowaniem 
niższym nawet o 2%!
Weź już teraz gotówkę na Nowy Rok!
Przy okazji zamień swoje stare raty z innych banków na jedną niższą.

Placówka db kredyt:
Racibórz, ul. Długa 14 
tei. (032) 459 46 80 To bank dobrych kredytów.

Grupa Deutsche Bank

db kredyt
Deutsche Bank PBC SA Centrala, Al. Armii Ludowej 26,00609Warszawa.
RRSO dla kwoty kredytu 90 000 A udzielonego na 72 miesiące, z ubezpieczeniem, na dzień 13.10.2008 r. wynosi 11,62%. 
Oprocentowanie kredytu niższe nawet o dwa punkty procentowe. Szczegóły na www.dbkredyt.pl.
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R4CIB®RSK4IZBh GOSPODhRCZh
informuje, że w dniu

13.02.2009 r.
o godz. 10.00.

organizuje Seminarium 
na temat przepisów BHP, 
prawa pracy oraz PPOŻ 

obowiązujących od dnia 
01.01.2009 r i 18.01.2009 r.

RIG zaprasza kadrę 
kierowniczą oraz osoby 

odpowiedzialne za 
powyższą tematykę w 

firmach.

Seminarium odbędzie się 
w siedzibie Raciborskiej 
Izby Gospodarczej przy 
ul. Stefana Batorego 7 

w Raciborzu.
Osoby chętne prosimy 
o zgłoszenia swojego 
uczestnictwa do dnia 

12.02.2009 r.
Opłata za jednego 

przedstawiciela wynosi 20 zł. 
Serdecznie zapraszamy!

Prezes Zarządu RIG 
Stanisław Biel

Kredyt zaMieszkaniowy

Negocjuj 
swój 

kredyt! 
jÓ;DOMINET

Z kredytem 
zaMieszkaniowym kupisz 
i urządzisz mieszkanie!
Racibórz,
ul. Nowa 3/5, tel. (32) 414 73 23/25 
www.dominetpl 
0 801 101 102

grupa
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Schetynówki dla Raciborza, 
Krzyżanowic i powiatu
MSWiA opublikowało listę wniosków zakwalifikowanych do dofi
nansowania w 2009 roku w Ramach Programu Wieloletniego pn. 
„Narodowy Program Przebudowy Dróg Lokalnych 2008 - 2011".

Miasto Racibórz na remont 
ul. 1 Maja odcinka o długości 
1,3 km otrzyma prawie 3 min 
zł. Drugie 3 min zł, gdyż łącz
nie projekt będzie kosztował 6 
min zł, dołoży miasto. Projekt 
polega na remoncie drogi gmin
nej w Raciborzu, która stanowi 
część przejazdu tranzytowego 
przez Racibórz w kierunku Opo
le, Głubczyce - Rybnik, Ostra-
va, Opava, który prowadzony 
jest: drogą krajową nr 45, dro
gą gminną - ul. Opawska, dro
gą powiatową - pl. Konstytucji i
ul. Łąkową, drogami gminnymi 
- ul. Łąkową, ul. Dąbrowszcza
ków, ul. 1-go Maja następnie 
drogą powiatową - ul. Piasko
wą do drogi wojewódzkiej Nr 
935 (ul. Rybnicka).

W wyniku realizacji projek
towanego remontu, prócz wy
miany konstrukcji drogowych 
przewidziano: wyregulowanie i 
ujednolicenie istniejących geo
metrii jezdni, wyeliminowanie 
odcinków jezdni bez spadków 
podłużnych, poprawę warun
ków odwodnienia pasa drogo
wego, wyznaczenie w obrębie 
prawego chodnika dwukierun
kowej ścieżki rowerowej, zmia

Dopalacze: funkcjonariusze złamali prawo
- Potwierdzam kontrolę organów skarbowych i celnych w 40 skle
pach partnerskich dopalacze.com w dniu 7 stycznia - oświadcza 
rzecznik prasowy sieci Piotr Domański.

Kontrole w sklepach mia
ły na celu sprawdzenie legal
ności pochodzenia sprzedawa
nych towarów, prawidłowość 
wypełniania zobowiązań po
datkowych w zakresie podat
ku dochodowego i VAT, a tak
że zgodność postępowania z 
ustawą o cenach. W niektó
rych sklepach odbywają się 
równolegle dwie kontrole, co 
jest niezgodne z obowiązują
cą w Polsce ustawą o swobo
dzie działalności gospodarczej 
- stwierdza rzecznik (...) Do
piero przy sporządzaniu pro
tokołów policja wskazała, że 
przyczyną przeszukania i za
trzymania rzeczy było podej
rzenie znajdowania się w prze
szukiwanych pomieszczeniach 
substancji zabronionych przez 

nę organizacji ruchu, gdzie kie
runkiem głównym będzie ciąg 
ulic 1-go Maja i Dąbrowszcza
ków, wymianę i uzupełnienie 
oznakowania drogowego piono
wego, odnowienie i uzupełnie
nie oznakowania poziomego.

Realizacja inwestycji pozwo
li na zwiększenie przepustowo
ści ruchu kołowego, poprawę 
bezpieczeństwa podróżnych, 
usprawnienie funkcjonowania 
komunikacji miejskiej. Remont 
przyczyni się do ogranicze
nia zanieczyszczeń powietrza 
poprzez poprawę stanu na
wierzchni jezdni i zwiększenie 
płynności ruchu. Nowe ozna
kowanie poziome i pionowe 
podniesie standard widoczno
ści i czytelności zasad ruchu 
drogowego. Dzięki planowanej 
budowie ścieżki rowerowej od
separuje się ruch pieszych i ro
werzystów od ruchu samocho
dów.

Gmina Krzyżanowice na 
przebudowę ulicy Spacerowej 
na Nowym Dworze w Zabeł- 
kowie o długości ponad 1 km 
otrzyma 860 tys. zł, jej wkład 
własny wyniesie natomiast - 
861 tys. zł.

prawo. P. Domański oznajmia, 
że wszystkie zatrzymane pro
dukty, zostały uprzednio prze
badane przez polskie laborato
ria kryminalistyczne. Badania 
te jednoznacznie wykazały, 
iż w produktach tych nie wy
stępują substancje zakazane 
przez polskie prawo. Tym sa
mym nie było zasadne prze
szukanie i zatrzymanie towaru 
przez policję (...) Dlatego też, 
sieć dopalacze.com wystąpi 
na drogę postępowania sądo
wego z wielomilionowym rosz
czeniem odszkodowawczym w 
stosunku do Skarbu Państwa, 
za szkody wyrządzone przez 
niezgodne z prawem działania 
funkcjonariuszy władzy pub
licznej - oświadcza Domański 
(...) Ponadto rzecznik poinfor

Powiat raciborski na mo
dernizację drogi powiatowej 
Pietrowice Wielkie - Pawłów o 
długości ponad 3 km otrzyma 
około 3 min zł, wkład włas
ny powiatu wyniesie - prawie 
3,5 min zł. Projekt pt. „Moder
nizacja drogi powiatowej nr 
3504S” (droga z Pawłowa do 
Pietrowic Wielkich) jest reali
zowany wspólnie przez Staro
stwo Powiatowe w Raciborzu 
oraz Gminę Pietrowice Wielkie. 
Szacowana wartość projektu 
to 6,5 min zł. Projekt zostanie 
zrealizowany do końca listopa
da 2009 r. Projekt polega na 
przebudowie odcinka drogi po
wiatowej na długości ponad 3 
km. Wzdłuż drogi zostanie wy
remontowany chodnik na dłu
gości 269,30 mb, oraz pobocze 
(3 km). Całość oznakowania 
(znaki ostrzegawcze, nakazu i 
zakazu) wymienione zostaną 
na nowe tablice z folii I gene
racji, a znaki typu A-7 oraz B- 
20 z folii II generacji. Stosownie 
do oznakowania pionowego zo
stanie wykonane oznakowanie 
poziome cienkowarstwowe, od
blaskowe.

/KJ/

mował, że zatrzymanie partii 
towaru w dniu 8 stycznia w 
żaden sposób nie wpłynie na 
funkcjonowanie sklepów dopa
lacze, com.

Rzecznik prasowy policji M. 
Wolszczak informuje, że raci
borscy policjanci nie uczestni
czyli w kontrolowaniu sklepu 
dopalacze.com, który od nie
dawna funkcjonuje w mieście. 
Dodaje także, że policja nie ma 
żadnych informacji, by ofero
wano tam jakiekolwiek niele
galne środki.

Jak już wcześniej informo
waliśmy, w lutym w Raciborzu 
odbędzie się konferencja na 
temat dopalaczy z udziałem 
rzecznika prasowego sieci do
palacze.com.

/w/

Sudoł ma swoje 
przedszkole
5 stycznia w dzielnicy Raciborza Sudole zo
stało oficjalnie otwarte niepubliczne przed
szkole, które powstało z inicjatywy Stowa
rzyszenia na Rzecz Rozwoju Dzielnicy Sudoł.

W uroczystości wzięli udział 
między innymi prezes stowa
rzyszenia Irena Seeman, wi
ceprezesi Martin Komor oraz 
Weronika Tchórz, prezydent 
Raciborza Mirosław Lenk, wi
ceprezydent Ludmiła Nowacka, 
starosta Adam Hajduk, po
seł Henryk Siedlaczek a także 
przedszkolaki i ich rodzice. W 
Sudole funkcjonowała dawniej 
filia przedszkola nr 5 ze Stu
dziennej, ale została zlikwido
wana. - Parę lat temu jeszcze 
mieliśmy tutaj w przedszko
le, które było filią tego ze Stu
dziennej, ale dyrektorka zdecy
dowała je zamknąć, bo było za 
mało dzieci - mówi Martin Ko
mor, wiceprezes Stowarzysze
nia na Rzecz rozwoju dzielnicy 
Sudoł.

W placówce zaplanowano 
grupę dla 25 przedszkolaków, 
ale póki co jest 23. Nauczyciel
ką w palcówce została emeryto
wana pedagog z trzydziestolet
nim stażem - Janina Adamek. 

Pomagać jej będzie 23 letnia 
Weronika Tchórz. Janina Ada
mek ponad 30 lat była dyrek
torką przedszkola w Bojanowie. 
Do podjęcia pracy zachęcił ją 
- jak mówi - jej wychowanek. 
Jako że zawód przedszkolan
ki, uważa za najlepszy z moż
liwych - długo się nie zastana
wiała. - Wyzwanie przyjęłam z 
wielką przyjemnością. Kocham 
tę pracę. Daje mi dużo satys
fakcji. Uczyłam kiedyś w szko
le, ale to nie to samo - pod
kreśla. Grupa przedszkolaków 
będzie się nazywać najprawdo
podobniej Malinki. - To są ta
kie słodkie malinki - śmieje się 
Adamek. Janina Adamek jest 
również z wykształcenia logo
pedą więc będzie prowadzić 
również zajęcia z logopedii.

Przedszkole od stycznia do 
września najbliższego roku, bę
dzie czynne od 8:00 do 13:00. 
Jednak prezes stowarzyszenia 
Irena Seeman ma nadzieję, że 
od września przedszkole będzie 
funkcjonować nie 5 ale już 8 
godzin dziennie.

Do tej poiy wyremontowa
no dwie sale dla maluchów, to
alety, szatnie i pomieszczenia 
gospodarcze, dzięki wsparciu 
sponsorów oraz miasta. Nieste
ty, nie udało się zorganizować 
kuchni, więc przez pół roku 
przedszkole nie będzie zapew
niało posiłków. Irena Seeman 
podkreśla, że od września po
winno się to zmienić. Obecnie 
opłata stała za przedszkole wy
nosi 30 zł.

/KJ/
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Wspomnienie o Antonim Kucznierzu
12 stycznia 2009 roku zmarł Antoni Kucznierz - muzyk z 
wykształcenia i z duszy. Mój Ojciec. W młodości niezmienną pasją 
do jazzu zaraził go Czesław Gawlik, rybniczanin, jeden z pionierów 
jazzu na Śląsku. Podobnie jak dla Ojca, dla wielu innych muzyków 
był i nadal jest on nie tylko nauczycielem, ale przede wszystkim 
przyjacielem.

W swojej pracy zawodo
wej związany był ze Studium 
Nauczycielskim w Racibo
rzu, późniejszym Kolegium 
Nauczycielskim, Państwową

Szkołą Muzyczną w Racibo
rzu, a do swych ostatnich dni 
z Państwową Wyższą Szkołą 
Zawodową w Raciborzu. Mu
zyka była jednak nie tylko je

go zawodem, była jego całym 
życiem. Zamiłowanie do jazzu 
zaowocowało istniejącą od po
nad 30 lat Grupą Bez Nazwy, 
cyklem koncertów „Kawiaren
ka jazzowa”, w których uczest
niczyli najwybitniejsi polscy 
jazzmani oraz „Śląskimi Spot
kaniami Jazzowymi - Pokole
nia”, które w ostatnich latach 
odbywały się w Raciborskim 
Centrum Kultury.

Od kilku lat Ojciec był rów
nież członkiem rybnickiej gru
py jazzu tradycyjnego South 
Silesian Brass Band. Wszelka 
działalność zawodowa i arty
styczna, którą mógł kontynu
ować po śmierci swojej żony 
oraz niesamowita ilość ciepła, 
jaką otrzymywał od bardzo wie
lu bliskich mu osób, pozwoliły 
mu nie załamać się po tak tra
gicznym dla niego przeżyciu.

Bardzo ważnym wydarze
niem dla Taty był coroczny 
koncert charytatywny Gwiazd
ka Serc, we współtworzenie 
którego mocno się angażował. 
Od pracy nad pierwszą edy
cją, aż do ostatniej, miał oka

zję poznać wielu ludzi, którzy 
stali się dla niego bliskimi zna
jomymi, a istniejące wcześniej 
znajomości przekształciły się w 
niejednym wypadku w praw
dziwą przyjaźń.

Współczucie i pomoc, któ
rą, jako rodzina, otrzymaliśmy 
od mnóstwa osób, są dla mnie

Pogrzeb Antoniego Kucz- 
nierza odbył się w czwartek 
15 stycznia. Msza św. żałobna 
odprawiona została w koście
le św. Mikołaja. Następnie ce
remonia pożegnalna i pochó
wek odbyły się na cmentarzu 
„Jeruzalem” przy ul. Ocickiej, 
gdzie spoczywa również żona 

dowodem na to, że dobro wy
świadczone innym do nas wra
ca. Dziękując wszystkim za to, 
co dla nas robią w tych dniach, 
nie umiem pozbyć się wielkiego 
żalu, że Tata nie może już tego 
odczuć. Wierzę jednak, że jest 
i będzie nadal z nami.

Elżbieta Skrzymowska

Antoniego, Małgorzata. W uro
czystościach pogrzebowych 
wzięli udział rodzina, przyja
ciele, muzycy, przedstawiciele 
władz powiatu i miasta, ucz
niowie i nauczyciele racibor
skiej Szkoły Muzycznej, stu
denci i kadra PWSZ.

Pomoc 
bezdomnym zimą
Informacje o możliwościach pomocy 
w zakresie noclegu i wyżywienia można 
uzyskać, dzwoniąc z telefonu stacjonarnego 
na całodobowy bezpłatny numer: 
0 800 100 022. Jest to ogólnowojewódzka 
linia dla osób bezdomnych.

W związku z falą mrozów 
służby mundurowe i OPS, któ
ry koordynuje pomoc osobom 
bezdomnym na terenie Raci
borza (tel 032 415 2650, 032 
419 0642, 032 419 0643, 032 
415 1888, fax 032 419 0659), 
zostali postawieni w stan go
towości, aby żaden bezdomny 
nie został pozbawiony opieki.

Na terenie Raciborza przy 
ul. Topolowej 15 działa noc
legownia przy Domu dla Bez
domnych „Arka-N”, prowa
dzona przez Stowarzyszenie 
Przyjaciół Człowieka „Tęcza” 
(tel. 0 32 415 51 69). Nocle
gownia funkcjonuje od 1 listo
pada do 31 marca. Mogą się 
do niej zgłosić wszystkie oso
by bezdomne chcące przeno
cować, ale muszą być trzeźwe. 
Niemniej jednak - jak mówi 
Zenon Stube, kierownik Do
mu dla Bezdomnych - trudno 
o przestrzeganie regulaminu, 
gdy na dworze są minusowe 
temperatury. - Rzeczywistość 
jest taka, że nawet jak straż 
miejska czy policja przywiozą 
osobę pod wpływem alkoholu 
to nie wyrzuca się jej. Nie ma w 
pobliżu izby wytrzeźwień, więc 
trudno o inną decyzję. Ta oso
ba również powinna otrzymać 

pomoc - mówi Stube. Nocle
gownia przyjmuje od godz. 
18.00 do 8.00. Poza noclegiem 
bezdomni mogą liczyć na cie
pły posiłek oraz na możliwość 
kąpieli.

Straż miejska - jak mówi 
komendant straży miejskiej 
Andrzej Migus - prowadzi tak 
jak zawsze patrole, ale dodat
kowo w sposób szczególny pa
troluje te miejsca, w których 
mogą się znajdować bezdom
ni. - Bezdomni są odwożeni do 
noclegowni, natomiast osoby 
pijane zachowujące się demo
ralizująco odwozi się do miej
sca zamieszkania lub jeśli oso
ba jest bezdomna

- do noclegowni, bo nie ma 
izby wytrzeźwień. Czasami jed
nak odmawiają przyjęcia po
mocy - mówi Migus. Patrole 
prowadzi również policja, któ
ra również odwozi bezdomnych 
do noclegowni.

Poza działaniami podej
mowanymi przez odpowiednie 
służby ważna jest także wraż
liwość społeczeństwa na osoby 
bezdomne, czy też starsze, sa
motne, od którego często zale
ży czy służby dotrą do potrze
bujących.

/KJ/

Koncert „Pójdźmy do Betlejem"
W D.K. „Strzecha" odbył się koncert galowy IX Powiatowego Prze
glądu Inscenizacji Bożonarodzeniowych „Pójdźmy do Betlejem". 
Podczas gali wystąpili laureaci konkursu.

Nagrodę główną przyznano 
w tym roku dwóm zespołom: 
„Anioły z Królewskiej” ZSS w Ra
ciborzu oraz Warsztaty Teatral
ne MDK w Raciborzu. Podczas 
koncertu galowego wystąpiła 
tylko grupa ZSS z Raciborza. 
W przesłuchaniach konkurso
wych IX Przeglądu „Pójdźmy do 
Betlejem” udział wzięli: „Wspól
nota św. Notburgi” DPS w Raci
borzu, „Betlejemskie Gwiazdki” 
ZSS w Raciborzu, Zespół Szkol- 
no-Przedszkolny w Pawłowi
cach, „Echo” ZSS w Raciborzu, 
„Małe szczęścia” ZSE w Racibo
rzu, „Anioły z Królewskiej” ZSS 
w Raciborzu, „Teatrzyk” SP nr 
15 w Raciborzu, Zespół Szkol- 
no-Przedszkolny w Babicach, 
Koło teatralno-kabaretowe ZS- 
G w Nędzy, Warsztaty Teatral
ne MDK w Raciborzu, Kółko 
Recytatorskie ZSO w Bieńko- 
wicach. Prezentacje oceniało 
jury w składzie Grażyna Tabor, 
Marek Rapnicki, Jerzy Dębina, 
Ania Jegerska-Michalska. Poza 
nagrodą główną jury zdecydo
wało o przyznaniu wyróżnie
nia grupom: „Teatrzyk” SP nr 
15 w Raciborzu, „Małe szczęś
cia” ZSE w Raciborzu, „Echo” 
ZSS w Raciborzu. Organizato
rami IX Powiatowego Przeglą
du Inscenizacji Bożonarodze
niowych „Pójdźmy do Betlejem” 
było Raciborskie Centrum Kul
tury oraz Starostwo Powiatowe 
w Raciborzu.

/KJ/
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Chóry z Brzezia i Krzyżanowic śpiewały razem
Chór parafialny z Brzezia od kilku lat organizuje styczniowy 
koncert noworoczny dla parafian. Tym razem gościnnie wraz 
z brzeskimi śpiewakami wystąpił chór z Krzyżanowic. Koncert 
w kościele w Brzeziu zgromadził wielu wiernych.

Wstępem do koncertu by
ły dwie pastorałki zaśpiewane 
przez dzieci w strojach anio
łów. W pierwszej części właś
ciwego koncertu pod batu
tą Aleksandry Gamrot chór 
parafialny przy parafii św. 
Mateusza i Macieja w Brze
ziu zaprezentował m.in. pieś
ni „Maleńkie dziecię”, Północ 
już była”, zaś podczas pieśni 
„Wstańcie wstańcie” solo za
śpiewał Krystian Solich (te
nor).

Drugą część poprowadził 
Leonard Fulneczek, dyrygent 

od lat prowadzący chór przy 
kościele św. Anny w Krzyża
nowicach. W jego wykonaniu 
usłyszeliśmy m.in. „Z narodze
nia Pana”, „Gdy się Chrystus 
rodzi” oraz „Przybieżeli do Bet
lejem”.

Nie po raz pierwszy chóry 
miały okazję śpiewać razem. 
Blisko 70 osobowy połączony 
zespół wykonał kilka pieśni ra
zem, w tym - jak zapowiedziała 
Aleksandra Gamrot - kolędę, 
bez której nie wyobrażamy so
bie świąt Bożego Narodzenia, 
„Cicha Noc”. Występ, pomimo 

chłodu panującego w koście
le, ciepło został nagrodzony 
brawami przez obecnych. Pro
boszcz parafii, ks.Kazimierz 
Kopeć, na zakończenie, dzię
kując za wspaniałą ucztę, pod
kreślił żartobliwie, że połącze
nie dwóch szkół prowadzenia 
zespołów chóralnych; opartego 
na doskonałym zarządzaniu 
(dyrygent-wójt) jak i na lecz
niczym oddziaływaniu śpie
wu (dyrygent-lekarz), musiało 
przynieść doskonałe rezultaty. 
Tak było w rzeczy samej.

/i/

List do Redakcji:
Raciborzanie na Gali Noworocznej w Zabrzu
Sobotni wieczór, 10 stycznia, w zabrzańskim Domu Muzyki i Tańca 
odnotowany zostanie z pewnęścią jako ważniejsze wydarzenie 
kulturalno-charytatywne na Śląsku.

Z inicjatywy Śląskiej Izby 
Aptekarskiej odbył się Wielki 
Charytatywny Koncert Nowo
roczny. Wspaniała uczta du
chowa dla prawie dwutysięcz
nej widowni zgromadzonej na 
imprezie, a i cel szlachetny po
nieważ dochód z koncertu zo
stanie przeznaczony w całości 
na Polski Komitet Pomocy Spo
łecznej niosący pomoc osobom 
potrzebującym. (...)

Przeżycia artystyczne wie
czoru trudno oddać słowami 
sprawozdawczego tekstu, pozo- 
staje więc przedstawienie pro
gramu Koncertu w „pigułce”. 
Tak wiec - znakomita Orkie
stra Kameralna „Camerata Im
puls” pod dyrekcją Małgorzaty 
Kaniowskiej - pedagoga, kom
pozytora, animatora kultury z 
iście żywiołowym temperamen
tem, który z pewnością doda- 
je splendoru zespołowi nie tyl

ko na scenach krajowych, zaś 
w programie arie operetkowe, 
operowe, musicalowe w wyko
naniu młodych acz z niemałym, 
dorobkiem scenicznym wyko
nawców (...). Całość Koncer
tu prowadzona profesjonalnie 
przez cenionych komentatorów 
muzycznych Reginę Gowa- 
rzewksą-Griessgraber i Piotra 
Nędzyńskiego wprowadzała w 
nastrój cudownych arii Bizeta, 
Verdiego, Lehara, Strausa czy 
też piosenki Tewiego z musica
lu „Skrzypek na dachu”.

Prowadzący (...) złożyli po
dziękowania m.in. Prezesowi 
Śląskiej Rady Aptekarskiej dr 
farm. Stanisławowi Piechuli 
za podjętą inicjatywę. Wręczo
ne zostały również najwyższe 
odznaczenie Izby Aptekarskiej 
Medal im. Prof. Bronisława Ko- 
skowskiego dla najbardziej za
służonych farmaceutów Ślą
ska.

Wśród nielicznych podczas 
Gali wyróżnień uhonorowany 
został również znany nasz far
maceuta mgr farm. Piotr Kli

ma - odbierając Złotą Odznakę 
Honorową Za Zasługi dla Wo
jewództwa Śląskiego. Wpraw
dzie nie pierwsze to branżowe 
wyróżnienie dla raciborskiego 
farmaceuty (jest On również 
posiadaczem Medalu im. Bro
nisława Koskowskiego, Medalu 
im. Ignacego Łukasiewicza, naj
wyższego wyróżnienia Polskiego 
Towarzystwa Farmaceutyczne
go oraz Medalu im. Edmunda 
Baranowskiego - najwyższego 
odznaczenia przyznawanego 
przez Śląską Izbę Aptekarską), 
lecz okoliczności otrzymania te
go wyróżnienia dodają Medalo
wi specyficznego blasku, wpi
sując się równocześnie w ciąg 
niespożytych, ważnych, cieka
wych inicjatyw naszego raci
borskiego samorządowca, czło
wieka o otwartym sercu, który 
swoim zapałem i entuzjazmem 
pociąga w działanie szerokie 
gremia raciborzan. (...) Cały list 
na portalu raciborz.com.pl.

W imieniu uczestników za
brzańskiej Gali Małgorzata 
Rother-Burek

II Gala Raciborskiego Sportu
Po raz kolejny 9 stycznia odbyło 
się podsumowanie roku w sporcie 
kwalifikowanym, szkolnym i amatorskim 
na ziemi raciborskiej.

Młodzi sportowcy trenerzy 
i działacze szczelnie wypełnili 
raciborską „Strzechę”. W tym 
roku Gala Raciborskiego Spor
tu była zorganizowana przez 
Urząd Miasta i Starostwo Po
wiatowe. Artystyczną oprawę 
przygotowała Zuzana Szreder.

Uroczystość rozpoczęli przemó
wieniami Mirosław Lenk - pre
zydent miasta i Adam Hajduk 
- starosta raciborski. Trady
cyjnie prezydent przekazał li
sty gratulacyjne wyróżnionym 
Nagrodą Prezydenta Miasta. 
W tym roku wśród nagro

dzonych sportowców znaleź
li się: Daria Rudnik.Justyna 
Święty, Karolina Żebrowska 
Wojciech Zieziulewicz, Piotr 
Żurawik, Mateusz Wolny, Da
wid Ersetic, Szymon Gużda . 
Mateusz Oliwa, także trenerzy 
i działacze sportowi: Ewa Sien
kiewicz, Piotr Morka, Karol Szy- 
nol, Rafał Bałys, Grzegorz Pie- 
ronkiewicz, Sławomir Szwed, 
Remigiusz Trawiński, Andrzej Automechanika

specjalizacja: samochody francuskie
- testy komputerowe silnika, ABS i innar
- naprawy bieżące (
- wymiana oleju .klocków hamulcowych
- wymiana opon i wyważanie kół
F.H. CAR s.c.
47-400 Racibórz,
ul. Kolejowa 20
tel. 032/415 42 51

Szafirski, Wojciech Nazar- 
ko, Hemyk Swoboda i Stefan 
Ekiert. W następnej kolejności 
przedstawiciele władz powiatu 
i miasta przekazali puchary i 
gratulacje za osiągnięcia w ry
walizacji drużynowej w dyscy
plinach drużynowych i indywi
dualnych. Lista nagrodzonych 
oraz fotorelacja na portalu 
raciborz. com.pl.

/Piela/

Czynne:
od pon. do pt.: 9.00 -17.00 

w sob.: 9.00- 13.00

strefa
L kredytów

OFERUJEMY
ATRAKCYJNE KREDYTY

GOTÓWKOWE
• decyzja w 2 minuty
- wystarczy 400zl dochodu netto
- do 20 000 zł na oświadczenie
- już od 18 roku życia
- okres kredytowania nawet do 96 

miesięcy
- wystarczy dowód osobisty

KONSOLIDACYJNE
- szybka decyzja
- wystarczy dochód w wysokości 

500zł netto
- konsolidujemy nawet instytucje 

niebankowe np.. Provident
- okres kredytowania nawet do 96 

miesięcy
- kredyt na oświadczenie do 15 000 zł

DLA KOGO KREDYT?
- osob z umową o prace
- osob prowadzących działalność 

gospodarczą
- emerytów i rencistów
- osob z umowami cywilno - prawnymi
- rolników
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Impreza Miasta wsparła WOŚP dokończenie ze str. 1

W Raciborzu organizacja 
WOŚP była jeszcze bardziej za
wiła. Po tym jak rezygnację z 
prowadzenia sztabu tegorocz
nej WOŚP oznajmiła Grupa 
Rosynant, w mieście postano
wiono, (z inicjatywy Prezydenta 
Mirosława Lenka), że koncert 
na płycie rynku zorganizuje 
Raciborskie Centrum Kultury. 
Wniosku formalnego o zareje
strowanie sztabu jednak nie 
wysłało ani Miasto ani RCK. Był 
zatem pomysł na koncert, jed
nak nie było sztabu. Nie mając 
sztabu, nie można zbierać pie
niędzy na WOŚP, nie można też 
posługiwać się szyldem WOŚP- 
u. Sytuację uratowała Marze
na Kopczewska (w ubiegłych 
latach odpowiadała w sztabie 
Grupy Rosynant za rozlicze
nia finansowe), która osobiście 
podjęła się szefowania i zgło
siła wniosek o rejestrację szta
bu w porozumieniu z Hotelem 
POLONIA, w którym wskazano 
siedzibę sztabu.

W grudniu w budżecie mia
sta znalazło się zatem 20 tys. zł 
„wolnych środków” na imprezę 
kulturalną, które przeznaczono 
dla RCK być może z nadzieją, 
że uratowany zostanie wizeru
nek miasta w kontekście rezyg
nacji z realizacji TVP programu 
na żywo z Raciborza dla WOŚP 
(W październiku Miasto zre
zygnowało z oferty z uwagi na 
przewidywany koszt około 60 
tys. zł. Dodatkową kwotę na 
REKLAMA 

imprezę promującą miasto - 70 
tys. zł miały pokryć firmy mo
gące wykorzystać koncert do 
promocji własnych przedsię
biorstw, jednak jedynie Henkel 
zadeklarował wówczas kwotę 
10 tys. zł). Do współorganiza- 
cji koncertu zaproszono Sta
nisława Borowika (Państwowa 
Straż Pożarna), jako specjali
stę w zakresie organizowania 
dużych imprez plenerowych. 3 
tys. zł przeznaczyło na koncert 
RCK również Starostwo Powia
towe. Operatywny i jak zwykle 
niesamowicie skuteczny S. Bo
rowik zorganizował artystów 
(kontrakt z Małgorzatą Ostro
wską) i dodatkowo sponsorów, 
którzy wsparli raciborską kul
turę; na imprezę Henkel wpłacił 
3 tys. zł zaś Raciborska Spół
dzielnia Mleczarska - 1 tys. zł. 
Firma Mevago zapłaciła za pro
wadzącego Piotra Plewy - oko
ło 2 tys. zł. RCK dysponowało 
zatem kwotą około 27 tys. zł, 
którą przeznaczono na koncert. 
Na mocno rozreklamowaną w 
mediach i na plakatach impre
zę pojawiło się początkowo 100 
osób zaś Małgorzata Ostrowska 
ściągnęła przed scenę blisko ty
siąc widzów.

Wcześniej na scenie grali 
(bez wynagrodzeń): Orkiestra 
dęta Rafako, „Źródło”, zespoły 
RCK, zespół Poziom 600. Jedną 
z atrakcji'przygotowaną przez 
Straż Pożarną była możliwość 
zobaczenia panoramy Racibo

rza z drabiny strażackiej. W ra
mach tradycyjnego i symbolicz
nego światełka do nieba, które 
z lampionów i świec układają 
od lat w kształcie serc ludzie 
dobrej woli, na zakończenie 
koncertu przedstawiono jakże 
modny ostatnio pokaz sztucz
nych ogni (koszt 5 tys. zł z puli 
RCK, częściowo sponsorowany 
przez firmę Kometa).

W odróżnieniu do głośnego 
koncertu, sztab WOŚP działał 
jakby w ukryciu, bez rozgłosu, 
bez reklamy, nawet co trochę 
może dziwić, bez oficjalnych 
informacji prasowych, bez (ty
powych dla wszystkich niemal 
miast Polski) kontaktów z me
diami w celu promocji akcji. 
Robił swoje, 120 wolontariuszy 
kwestowało na ulicach, pla
cach kościelnych. Sztab, znaj
dujący się w Hotelu POLONIA 
zajmował się zbiórką pieniędzy. 
W liczeniu pieniędzy pomagał 
bezinteresownie Bank Spół
dzielczy, eskortowanie pienię
dzy zabezpieczyła Policja, zaś 
nadzór na terenie miasta spra
wowali funkcjonariusze Straży 
Miejskiej i policjanci. Wolon
tariusze zebrali 66 tys. zł. Ra
ciborski sztab WOŚP nie zaj
mował się organizacją imprez 
towarzyszących.

Impreza na rynku kosztowa
ła ponad 27 tys zł, wydatki na 
koncert M.Ostrowskiej, budowę 
sceny, nagłośnienie (około 22 
tys. zł) i zasilanie elektryczne 

(blisko 2,5 tys. zł) przekroczyły 
tę kwotę - około tysiąca złotych 
z własnych środków dołożyło 
samo RCK. Z imprezy plenero
wej, na konto sztabu WOŚP nie 
przekazano zatem pieniędzy, 
ponieważ nie było nadwyżki fi
nansowej.

Koncert dla mieszkańców 
Raciborza reklamowany był 
szyldem WOŚP. Marzena Kop
czewska wyjaśnia jednak, że z 
koncertem sztab nie miał nic 
wspólnego, nie licząc swojej 
obecności na scenie w trak
cie licytacji, podczas której za 
sprzedane kubki, dres, zega
rek i toporek uzyskane pienią
dze w jej obecności wrzucono 
do puszki jednego z wolonta
riuszy. Kopczewska dodaje jed
nak - uważam, że impreza na 
rynku wsparła akcję, gdyż wy
ciągnęła łudzą z domu. Faktem 
jest jednak, że jest to tylko po
krzepienie dla ludzkich dusz 
spragnionych kultury. Do pu
szek jednak wrzucali pienią
dze ludzie z całego Raciborza 
i okolic. Większość z nich nie 
była w ogóle na Rynku. Zbiór
ka pieniędzy, w miejscach gdzie 
nie odbywały się koncerty, była 
bardzo bogata w zgromadzone 
pieniądze.

Wszyscy chcieli dobrze. Wy
szło jak to zwykle u nas. W 
myśl zasady: spójrz na to ina
czej; Miasto wydało tyle kasy 
na koncert Ostrowskiej? Nie 
- przecież wsparło WOŚP. Je

śli koncert był WOŚP to czy nie 
powinien organizować go sztab? 
Nie - bo regulamin nie pozwalał 
na wynagrodzenia dla artystów. 
Jeśli Ostrowska nie grała cha
rytatywnie to dlaczego pisze- 
cie, że była na scenie WOŚP? 
Nic podobnego - przecież to był 
koncert Miasta. Przynajmniej 
jedno jest pewne: w obliczu za
powiadanej w mediach ogól
nopolskiej kontroli skarbowej, 
która ma weryfikować popraw
ność rozliczeń WOŚP wszyst
kich sztabów, kontrola nie 
będzie dotyczyła wydatków lo
kalnego samorządu, wydatków 
i przychodów RCK bowiem kon
cert nie był organizowany przez 
sztab WOŚP w Raciborzu.

Nieco przewrotnie można by 
powiedzieć, iż Racibórz pobił ko
lejny rekord w dniu Wielkiej Or
kiestry; przeznaczył na szczyt
ne cele ogromną kwotę 96 tys. 
zł. Ponad 66 tys. zł, mieszkań
cy (z własnej woli) przeznaczyli 
na Orkiestrę Owsiaka, wrzuca
jąc pieniądze do puszek, kwotą 
7 tys. zł przedsiębiorcy wsparli 
koncert na Rynku (czy do koń
ca mając wiedzę, że darowizną 
nie wspierają Fundacji Owsia
ka ale Dom Kultury?), zaś 23 
tys. zł w imieniu mieszkańców 
(już raczej bez pytania o ich wo
lę) na koncert przeznaczyli Pre
zydent Miasta i Starosta Powia
tu. Przewrotnie? Nieco.

Ireneusz Burek

Na co zbierali?
XVII finał WOŚP odbył 

się pod hasłem Wczesne 
wykrywanie nowotworów u 
dzieci. Fundacja WOŚP w 
efekcie tegorocznego fina
łu zamierza udzielić wspar
cia ośrodkom podstawowej 
opieki zdrowotnej w celu 
wcześniejszego wykrywania 
nowotworów.

* Przyjdź, W 
sprawdź, 4 

przekonaj się!^Racibórz, Opawska 31/4 lub zadzwoń 518-59-58-21

, maluchami w wieku od 1 do 3 lat
* opieka nad malucha karnawałowe
* wypożyczamy i skupuje dziecka
* organizujemy -^^^^ntrnm Ro^oju
* wkrótce Szkoła Rodzenta t Centru

Malucha
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Nerka" jest

Czytaj i komentuj na: forum.raciborz.com.pl
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Dziękujemy za pozostawienie

Toaleta
dla psów

terenu w czystości

Toaleta dla
psów
w Raciborzu

9 stycznia, przywrócony został ruch drogowy na prze
budowanym skrzyżowaniu ulic Kozielskiej- Głubczyckiej 
- Londzina - Mariańskiej - Mikołaja w Raciborzu. Likwida
cja oznakowania objazdów na czas prowadzenia robót oraz 
przywrócenie pierwotnego oznakowania na trasie objaz
dów została wykonana do 12 stycznia.

~ma

Dostrzegam problem przy nowym rondzie, a właściwie na 
wjeździe od strony miasta - tak jak przed przebudową, tak i 
teraz, auta dostawcze parkują na pasie ruchu do jazdy w pra
wo kierunek Opole. Stwarza to zagrożenie, bo trzeba znowu 
szybko przeskoczyć na lewy pas, a potem spowrotem. Cieka
we że teraz policja nie reaguje na to częste zjawisko, a prze
cież dostawczaki parkują niejako na skrzyżowaniu, bo czymże 
jest wydzielony do skrętu w prawo pas ruchu, jeśli nie częścią 
skrzyżowania, ronda czy jak je tam nazwać...

Pierwszy wybieg dla psów za 20 tys. zł znajduje się w po
bliżu SP 18 przy ul. Ocickiej. Wybiegi dla psów mają ograni
czyć zanieczyszczenia zieleni psimi odchodami. Wybieg ma 
wymiary około 200 m.2. Jest ogrodzony siatką i zamyka
ny samozamykającą się bramką. Znajdują się tam również 
dwie stacje wyposażone w tzw. „psi pakiet”, czyli kontener 
na odchody połączony z dystrybutorami worków. Ogrodze
nie wykonała firma Pomex z Rybnika, kontenery dostar
czyła firma Auch, natomiast tablice zamontowało Przed
siębiorstwo Komunalne, któremu wybieg podlega. Jeżeli 
pomysł spotka się z zainteresowaniem właścicieli czworo
nogów i sprawdzi się w praktyce, to mają powstać kolej
ne takie psie wybiegi. Drugi miałby się znajdować przy ul. 
Warszawskiej. Jednak decyzja o jego powstaniu zapadnie 
dopiero - jak mówi rzecznik prasowy Anita Tyszkiewicz-Zi- 
małka - gdy pierwszy pilotażowy wybieg się sprawdzi.

-andrus
Moim zdaniem „Nerka" to trafiona inwestycja drogowa w 

Raciborzu. Jeździ się przez nią sprawnie i bezpiecznie. Koniecz
nie trzeba będzie jeszcze jak najszybciej zmienić organizację ru
chu dla wyjeżdżających z ulicy Londzina, gdyż to miejsce jest 
nadal bardzo niebezpieczne.

-K.K
Panie prezydencie l
Przed oficjalnym otwarciem ronda „nerki"proponuję nadać 

mu imię św. Mikołaja. Uzasadnienie jest mocne. Obok znajduje 
się kościół św. Mikołaja i apteka pod tą nazwą. Wszystkim Ra- 
ciborzanom i gościom łatwo będzie skojarzyć i znaleźć to miej
sce. Ponadto rondo leży na terenie parafii św. Mikołaja mam 
nadzieję, iż poświęci je ks. proboszcz z par. św. Mikołaja

-pyzaty
Niezłe jaja, nie mają na co pieniędzy wydawać. Stawia

nie takich wybiegów nie świadczy dobrze ani o właścicielach 
psów, ani o straży miejskiej, ani o wydających takie decyzje. 
Ciekawe jakim powodzeniem będzie się cieszył ten wybieg? 
Obstawiam, że raczej niewielkim, bo jaką niby zaletę dla właś
ciciela psa ma taki placyk? Ewentualnie część właścicieli psów 
może pomyśleć, że jest to miejsce gdzie pies się może załatwić 
bez potrzeby sprzątania po nim.

Droga 919 
łącząca powiat 
raciborski z A4 
źle wykonana

Pod koniec września 
2008 roku miały się za
kończyć prace na drodze 
wojewódzkiej 919. Gdy 
wykonawca zgłosił ją do 
odbioru okazało się, że na
wierzchnia nie spełnia wy
mogów. Wykonawcą jest 
konsorcjum firm: „DRO- 
GBUD” Podkarpacki Hol
ding Budowy Dróg Sp. z 
o. o. oraz Śląskie Przed
siębiorstwo Robót Dro
gowych „DROGBUD” Sp. 
z o. o. z Siewierza. Koszt 
remontu nawierzchni dro
gi wojewódzkiej nr 919 na 
odcinku Jankowice-Rudy 
wynosi 2,219,064,03 zł. 
Zaś remont nawierzchni 
drogi wojewódzkiej nr 919 
na odcinku Babice-Nędza - 
2,286,559,73 zł. Prace pla
nowo miały się zakończyć 
30 września. Póki co nie 
wiadomo, kiedy remont 
drogi wojewódzkiej nr 919 
zostanie zakończony. Wy
konawca został zobowiąza
ny do ponownego położe
nia nawierzchni.

Kopalnie kością 
niezgody

Nędza dąży do urucho
mienia dwóch nowych ko
palń kruszyw (żwir, pia
sek), zaś Kuźnia obawia się 
systematycznego niszcze
nia dróg. Pierwsza kopal
nia ma być uruchomiona 
w Babicach w rejonie tere
nów, gdzie w ubiegłym ro
ku zakończono eksploata
cję, druga kopalnia ma być 
uruchomiona tuż przy gra
nicy gminy Nędza z gminą 
Kuźnia Raciborska w rejo
nie Siedlisk i Kuźni Raci
borskiej. Kuźnia obawia się 
o stan dróg po kilku mie
siącach od uruchomienia 
kopalń, głównie Jankowie, 
Rud, Rudy Kozielskiej i te
renów centralnych miasta 
Kuźnia Raciborska. Prze
wodniczący rady miejskiej 
Kuźni Raciborskiej Man
fred Wrona dąży do utrud
nienia lub uniemożliwienia 
gminie Nędza rozpoczę
cia eksploatacji kruszyw. 
Czytaj więcej w artyku
le „Wrona skarży Nędzę 
- czyli jazda pod prąd” w 
kuźniańskim miesięczniku 
„Nowiny z Naszej Gminy” 
Nr 1 (15) Rok III

-Realista
Mój Drogi naMiestniku! 

Na podstawie listów przewo
zowych policja może kierow
cy co najwyżej nagwizdać. 
Jedynie na podstawie waże
nia przez ITD można nakła
dać mandat kamy. W prze
ciwnym razie nikt nie bawił 
by się w ważenie aut i bu
dowę specjalnych - dość dro
gich stanowisk do tego celu. 
Mam wrażenie, że Ty raczej 
o tym doskonale wiesz. Po
między tartakiem a kopalnią 
piasku też istnieje pewna 
różnica. (...).

“NaMiestnik
Coż jeśli drogi o których 

mówi pan radny nie nadają 
się pod ruch samochodów o 
dużej masie to może warto 
postawić tam tablice ograni
czające DMC samochodów ja
kie mogą tam wjeżdzać.f...)

-N.
Wybieg dla psów? Komuś się chyba pomyliło. Na tych paru 

metrach nawet najmniejszy pies się nie wybiega. A co do za
łatwienia potrzeb w tym miejscu to jestem ciekawa jak wytłu
maczyć psu, że nie może nigdzie indziej się załatwić. A może 
zanosić tam psa na rękach i czekać cierpliwie aż zrobi swoje i 
dopiero wtedy można iść na spacer? Od razu widać, że praco
wali nad tym pomysłem ludzie, którzy nie mają psa. Dobrze, że 
zaczyna się myśleć nad rozwiązaniem problemu psich nieczy
stości, ale może trzeba było przed realizacją tak nietrafionego 
rozwiązania zapytać weterynarzy i właścicieli psów...

~k-88
Wiesz ewe w czasach gdy zaczęto montować pierwsze ubi

kacje w domach wielu się śmiało i pukało się palcem w czoło... 
No cóż smutne jest to, że w XXI wieku tak wielu ludziom pojęcie 
kultury osobistej jest obce... A swoją drogą ciekawe jak byś za
reagowała (zareagował?) gdyby jakiś człowiek załatwił swoje 
potrzeby fizjologicznej na twojej wycieraczce... Odnoszę wraże
nie po przeczytaniu twojego komentarza,że nie jesteś zwolenni
kiem psów a i odrobina logicznego myślenia też nie jest twoja 
mocna stroną, cóż każdy ma jakieś uchylenia! Pozdrawiam

KZabierz głos w dyskusji na forum.raciborz.com.pl

więcej na:

komentuj

BIUR© RACHUNKOWE
Elżbieta Swoboda
licencja nr 07782

Pełna obsługa 
księgowa firm 
małych i dużych

• Doradztwo 
podatkowe

47-400 Racibórz, ul. Bema 4
tel./fax 032 414 03 97

-boblo
Pamiętam jak jeździłem 

tam jesienią to nawierzchnia 
miała wiele szorstkich i nie
równych miejsc, jakby asfalt 
nie był odpowiednio zagęsz
czony, już wtedy nurtowało 
mnie co będzie jak w pory 
nawierzchni wejdzie woda i 
ściśnie mróz...

-ja

Śmiech na sali. We 
wrześniu miała być droga 
gotowa, a już jest styczeń i 
nie wiemy kiedy prace będą 
skończone. Co gorsza, jak 
już była podobno gotowa to 
okazało się, że nie spełnia 
warunków....

| Dołącz do dyskusji

1
Masz wrażenie, że płacisz zbyt dużo za 

energię elektryczną ?

Pomożemy Ci to sprawdzić.

Planujesz inwestycję i potrzebujesz 
energii elektrycznej?

Zaplanujemy optymalne zasilanie.

Potrzebujesz kompleksowej obsługi 
spraw dotyczących energii elektrycznej ?

Będziemy to robić w Twoim imieniu,

Ele eR
Doradztwo Energetyczne S.C.

Zobacz całą 
naszą ofertę 

www.elever.pl
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Spektakl ku czci Jana Pawła II
31 stycznia o godz. 16.30 w Kościele p.w. Najświętszego Serca Pana 
Jezusa przy ul Warszawskiej 29 odbędzie się spektakl muzyczno- 
słowny ku czci Jana Pawła II „Jan Paweł II - Santo Sublto".

Wystąpią Ewa Warta-Śmietana - śpiew, Jerzy Sypek - śpiew, 
słowo wiążące, Agnieszka Schimscheiner - recytacja, Paweł 
Bieńkowski - fortepian. W programie muzyka sakralna m.in.: 
G.F. Haendel, J.S. Bach, Ch.Gounod, W. A. Mozart, A. Stra- 
della, C.Franek, V. Bellini, G. Donizetti oraz poezja i anegdo
ty z życia Jana Pawła II. Organizator Kuria Metropolitarna w 
Krakowie.

Jerzy Polaczek w Raciborzu
RSS NaM zaprasza swoich członków i sympatyków oraz wszystkie 
osoby zainteresowane ideą Polska XXI na spotkanie z byłym mini
strem transportu i budownictwa - posłem Jerzym Polaczkiem sze
fem rady programowej Stowarzyszenia Śląsk XXI.

Spotkanie odbędzie się w Raciborzu 26 stycznia o godzinie 
18.00. Bliższych informacji pod numerem telefonu 667632504 
udziela prezes RSS NaM Robert Myśliwy (mail: kontakt@nam- 
raciborz. pl) . Wizyta posła Jerzego Polaczka w Raciborzu od
bywa się w ramach cyklu spotkań dla członków i sympatyków 
Stowarzyszenia Śląsk XXI, podczas których liderzy Stowarzy
szenia będą udzielać informacji dotyczących członkostwa w 
Stowarzyszeniu, możliwości angażowania się w rożne projekty 
Stowarzyszenia oraz będą odpowiadać na Państwa pytania. 
Spotkanie wpisuje się m.in. w projekt NaM pod nazwą AKA
DEMIA SPOŁECZNO-GOSPODARCZA

Katarzyna Groniec wystąpi w Raciborzu

6 lutego o godz. 19.00 w D.K. „Strzecha" przy ul. Londzina wystąpi 
znana aktorka i piosenkarka. Bilety w cenie 40 zł.

Katarzyna Groniec w 1988 roku na Festiwalu Młodych Ta
lentów w Poznaniu zdobyła główna nagrodę, następnie wy
stąpiła w musicalu - Metro, gdzie zagrała rolę Anki. Kilka lat 
współpracowała z teatrem Buffo w Warszawie. Występowała 
również w Teatrze Ateneum. W 2000 r. ukazała się jej debiu
tancka płyta „Mężczyźni”. Jej kolejnym albumem była płyta 
„Poste restante”. Płyta „Emigrantka” została wydana w 2004. 
Następna płyta to już autorski projekt wraz z Piotrem Dziub
kiem „Przypadki”, proponowanym singlem „Będę z Tobą”. Pły
ta została bardzo dobrze odebrana przez krytyków jak i przez 
słuchaczy, osiągając kilkanaście tysięcy przedanych nośników. 
Następnym promującym singlem był utwór „Poniedziałek”. W 
2008 roku Katarzyna Groniec otrzymała Dyplom Mistrzowski 
Nagrody im. Aleksandra Bardiniego za wybitne osiągnięcia w 
piosence aktorskiej. W tym samym roku ukazał się nagrany na 
żywo dwupłytowy album „Na żywo”.

Warsztaty rzeźby w glinie
Raciborskie Centrum Kultury zaprasza ną WARSZTATY RZEŹBY W 
GLINIE w dniach od 27 do 29 stycznia w godz. od 9.00 do 13.00.
Warsztaty będą się odbywać w Pracowni Rzeźby w D.K. „Strze
cha” przy ul. Londzina 38. Będzie je prowadzić Katarzyna Ba
ron - Rogula. Zajęcia warsztatowe będą prowadzone w grupie 
10 osobowej. Odpłatność 20 zł.

Warsztaty taneczne z Rafałem Szostokiem 
Raciborskie Centrum Kultury zaprasza dzieci i młodzież na warszta
ty taneczne z RAFAŁEM SZOSTOKIEM w dniach od 26 do 30 stycz
nia.
Warsztaty będą się odbywać w sali baletowej D.K. „Strzecha”. 
Cena: 50 zł. Zapisy od poniedziałku do piątku u Doroty Klimek 
pod nr 032 415 32 14, 032 415 23 60 do 23 stycznia.

Warsztaty fotograficzne „Ja i moje miasto" 
RCK i PWSZ zapraszają na warszataty fotograficzne pt. „JA I MOJE 
MIASTO" prowadzone przez Gabrielę Habron - Rokosz w dniach od 
4 do 6 lutego.
Spotkanie organizacyjne 4 lutego o godz. 10.00 w Instytucie Sztuki Pań
stwowej Wyższej Szkoły Zawodowej przy ul. Cecylii. Uczestnicy proszeni 
są o przyniesienie aparatów analogowych, (dopuszczalne są aparaty cy
frowe). Koszt: 20 zł. Ilość osób ograniczona.

III edycja warsztatów wokalno-instr.
W programie praca nad tekstami Karola Wojtyłły i ks. Jana Twar
dowskiego. Warsztaty będzie prowadził Waldemar Koperkiewicz 
Warsztaty będą się odbywać w dniach od 26 do 31 stycznia. Są przezna
czone dla uzdolnionej muzycznie młodzieży gimnazjalnej i licealnej oraz 
dorosłych. Ilość miejsc ograniczona - do 25 osób. Zajęcia będą prowa
dzone od godziny 10.00 - 19.00. RCK - D.K. STRZECHA, ul. Londzina 38. 
Zapisy do 22 stycznia 2009 roku.

Warsztaty plastyczne w MDK
Warsztaty plastyczne - malarstwo sztalugowe poprowadzi racibor
ski artysta - plastyk Marian Chmielecki przeznaczone są dla mło
dzieży szkół gimnazjalnych oraz ponadgimnazjalnych.
Odbywać się będą w dniach od 2 do 5 lutego 2009 r. w Młodzieżo
wym Domu Kultury w Raciborzu w godzinach od 10:00 do 13:00. 
Ilość miejsc jest ograniczona. Niezbędne materiały zapewnia or
ganizator. Zgłoszenia dostępne na - www.mdk-raciborz.pl na
leży dostarczyć do sekretariatu (osobiście, listownie, mailowo - 
biuro@mdk-raciborz.pl lub fax 032 415 23 28) do 26 sty. b.r

Warsztaty teatralne z Grupą Tfurcy
RCK zaprasza młodzież i dorosłych na warsztaty teatralne z Grupą 
Artystyczną TFURCY.
Warsztaty będą się odbywać od 5 do 7 lutego od 10.00 do 
20.00 w D.K.“Strzecha" przy ul. Londzina 38. Koszt: 50 zł 
Zapisy przyjmowane są do 31 stycznia od poniedziałku do 
piątku w RCK D.K. „Strzecha” oraz telefonicznie: 032 415 32 
14 u Anny Jegerskiej - Michalskiej. Ilość miejsc ograniczona.

kino;
KINO BAŁTYK

ul. Londzina 13

16-22.01 - godz. 17.45 
„MAŁA MOSKWA"

Polska, 2008,

dramat, 119 min

16-19.01
21 - 22.01 

„CZYNGIS CHAN"
Niemcy, Kazachstan, Rosja, 2007, 

dramat, historyczny, 126 min. 20.00

20.01
, „MÓJ BRAT JEST 

JEDYNAKIEM"
Wiochy,Francja, 2007, 

komedia, dramat, 111 min. 20.00

27.01 
„PUSTY DOM"

Korea Południowa, Japonia, 2004, 

dramat, 88 min. 20.00

Wygraj karnet rabatowy na film
Weź udział w konkursie i wygraj kupon rabatowy.

KONKURSFILMOWY KONKURSKSIĘGARNIA SOWA
www.e-sowa.osdw.pl
Racibórz, ul. Długa Rybnik, Sobieskiego 24,
23, tel. 032 418 1513 tel. 032 422 1385

Aby wygrać kupon rabato
wy na 3 wypożyczenia filmów 
w kat. A do Gold wystarczy 
odpowiedzieć na pytanie: Ile 
części „Szklanej Pułapki” z 
Brucem Wilisem ukazało się 
dotychczas. Odpowiedzi nale
ży przysyłać na adres mailowy 
konkurs@raciborz.com.pl w 
tytule wiadomości Video World

- Szklana Pułapka, należy 
również podpisać się imieniem 
i nazwiskiem.

Odpowiedzi można przysy
łać do 22 stycznia. Rozwiąza
nie konkursu 23 stycznia na 
portalu raciborz.com.pl.

Więcej informacji oraz re
gulamin konkursu na portalu 
raciborz. com.pl.

Weź udział w konkursie i wygraj książkę „Miłość nad rozlewiskiem" 

Aby wygrać książkę wy- Hity „Księgarni Sowa”
starczy odpowiedzieć na py- „Miłość , nad rozlewiskiem” 
x T,_ i. i. ceną -34.90zł -grfr <_

REDAKCJA

Gazeta - Informator Raciborski 
Raciborskie Media 

47-400 Racibórz, ul.Klasztorna 12, 
tel. 32 414 90 30, 
kom. 604 49 17 80 

biuro@raciborskiemedia.pl

Wszystkie prawa autorskie 
do opracowań graficznych reklam 

zastrzeżone.

Ogłoszenia przyjmowane są 
w redakcji w godz. 8.00-16.00 

Za treść ogłoszeń i reklam 
płatnych redakcja nie ponosi 

odpowiedzialności.

druk: AGORA-Poligrafia, Tychy

Raciborskie 
Stowarzyszenie 
Samorządowe

NASZE 
MIASTO

www.nam-raciborz.pl

OGŁOSZENIE

Sprzedażz dostawą do domu piskląt: brojlerów, niosek, gęsi, indyków oraz odchowanych.
Dzwonić odziennie od

7-21
Tel: 032-415-39-84, 

518-497-349

nniootBYi
D I G I T A L 
SURROUND«EX

książek napisała
Kalicińska” i w ter- -„Kaktus w sercu” Barbara 

29 stycznia przysłać Jasnyk - cena 29.90zł 
; konkurs@raciborz. .„pamiętniki księżniczki 10” Meg 

i 2< ł.80zł 
ladierów pancer

nych 1939-1945” Chris Bis- 
hop Bellona - cena 45zł 

„Bagno” Jonathan Kellerman - 
cena 27.90zł

tanie: „Ile
Małgorzata _____________ . vv
minie do 29 stycznia przysłać J ” Jasnyk - cena 29.90zł 
na adres ' @ ___ „__
com.pl, w tytule wiadomo- ” Cabot - cena 29.80zł 
ści należy podać „Księgarnia .„Dywizje gren; ** ' 
Sowa” oraz podpisać się imie
niem lazwiskiem. Rozwiąza- 

su 30 stycznia.
Więcej na portalu 
\radborz.com.pl

.Miłość nad rozlewiskiem

IH część bestsellerowego cyklu, będąca kon
tynuacją Domu nad rozlewiskiem. Dwie narra- 
torki: Gosia, która uważała, że zaczyna swoją 
nową małą stabilizącję i Paula, która nieoczeki
wanie zamieszkała nad rozlewiskiem, komentu
ją rzeczywistość z własnej perspektywy.

REKLAMA

do sklepu z tapetami i in.arL 
wyposażenia wnętrz 
w Raciborzu na zastępstwo.

Oferty prosimy przesyłać: 
sylwiaplawecka@wp.pl

tel: 661-919-316
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Prof. Jan Miodek dla raciborzan
Czytelnicy portalu raciborz.com.pl mogą 
zadać pytanie najsłynniejszemu polskiemu 
językoznawcy.

Specjalnie dla raciborzan, 
prof. Jan Miodek odpowia
da na nurtujące ich pytania. 
Co tydzień, profesor na la
mach portalu wyjaśnia jedno 
z zagadnień nadesłanych przez 
Czytelników. Pytania do profe
sora można przesyłać na adres 
anna@raciborz.com.pl, 
w tytule wiadomości wpisując: 
Jan Miodek. Dotychczas prof. 

Jan Miodek wyjaśniał etymo
logię nazwy Racibórz, skąd 
wzięła się formułą „do siego 
roku”, na czym polega różnica 
w znaczeniu i w użyciu przy
miotnika czerstwy w języku 
polskim.Fragment relacji z pierwszego spotkania z prof. Janem Miodkiem:

AB: Panie profesorze, pro
szę o wyjaśnienie etymologii 
nazwy Racibórz.

Prof. Jan Miodek: Mógłbym 
teraz tak trochę przewrotnie 
zapytać, a co raciborzanie o 
swojej nazwie sądzą?

AB: Myślę, że utożsamia
my jej pochodzenie z męskim 
imieniem Racibor.

Prof. Jan Miodek: I bardzo 
dobrze! Bo któż teraz małemu 
chłopczykowi przy chrzcie da 
imię Racibor. Nie da się takie
go imienia, bo to jest już imię 
wymarłe. Tak jak nikt nie da 

już przy chrzcie chłopczyko
wi na imię Częstoch. Punktem 
wyjścia tego imienia jest Rati- 
bor i powiem najpierw żartob
liwie, ale nie całkiem głupio: 
to jest niezwykle wojownicze 
imię. Zarówno ten prasłowiań-
ski pierwszy człon „rati”, jak i 
ten drugi „bor”, znaczą tyle, 
walczyć...

Posluchaj wypowiedzi 
na portalu 
raciborz.com.pl

REKLAMA

SOFT-ib
47-400 Racibórz, ul. Klasztorna 12 

www.softib.pl biuro@softib.pl 
tel./fax 32 415 98 18, 32 414 90 29, hotline 504 18 18 27 

System Jakości Obsługi Urządzeń SOAD www.sqad.softib.pl

www.softib.pl

wsparcie handlu i biznesu wdrożenia

notebooki, komputery, akcesoria 

oprogramowanie, wdrożenia 

kasy fiskalne, urządzenia biurowe 

serwis, szkolenia 

internet, sieci komputerowe

47-400 Racibórz 
Rybnicka 61 
tel. 32 415 25 98
e-mail: biuro@madag.pl

SERWIS - HAMULCE - KLIMATYZACJA - ZBIEŻNOŚĆ - AMORTYZATORY - OLEJE 
OKRĘGOWA STACJA KONTROLI POJAZDÓW

tg.H.u. KOMPAN^
MtmnucraiŁci.im.mu. ETj
SPRZEDAŻ HURTOWA I OETALICZNAl 
{kOICiI-LEKSOWE
ETELClY kSl^EWC^E

l SARLTaKKE

Podłogi i drzwi

Z NASZYM

15% TANIEJ! -^MłGOSMONTEROS
Rybnik, ul. Młyńska 4 * www.ruckzuck.sklep.pl
Racibórz,ul. Głubczycka 13 Kędzierzyn Koźle, ul. Młyńska 2
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